
Zápis ze setkání pastorační rady  12. 11. 2024 20:30 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni: P. Vojtěch Smolka, jáhen Jakub Haloda, Daniela Jančíková, Oliver Macháček, Jana Steifová,
Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena, Jakub Formánek, Jana Krausová 
Omluveni: P. Jakub Žákavec 

Průběh setkání: 
1) Chvíle neformálního setkání + společná modlitba 
2) Shrnutí z minulého setkání pastorační rady: 

 V neděli 8. 12. bude divadlo pro děti a setkání se sv. Mikulášem, koordinuje Oliver. 
 Formační kurz Filip by mohl být až příští podzim, v lednu 2025 je třeba domluvit termín,

aby byl volný Nazaret. 
 Nástěnky jsou v řešení ve spolupráci s Johankou. 
 Z výsledku hlasování ohledně času mší svatých ve všední dny vyplývá, že většině vyhovuje

čas v 18:00 a není nikterak výrazná poptávka po změně času nebo časech jiných. 
 Dětská katecheze během farní kávy (nadstavba): v brzké době proběhne setkání maminek

a Karla s cílem zvážit možnosti a hledat optimální formu. 
 Někteří pastorační radní znovu navrhli, že by mohla být občas (např. 2-4x v roce) „dětská

mše svatá“, resp. mše svatá, při níž by děti neodcházely na katechezi na faru, ale katecheta
/ katechetka by měl(a) rozmluvu pro děti v kostele, na což by navázala kratší homilie pro
dospělé. První dětská mše svatá by mohla být už během adventu či na vánoční svátky. Věc
následně členové PRF diskutovali. 

3) Reflexe po roce fungování PRF:
 Daniela: Vyjádřila se, že život farnosti stojí na drobných a dobrých věcech, a zmínila návrh,

že by harmonogram PRF mohl být předkládán dříve, aby se členové mohli nad jednotlivými
okruhy dopředu zamyslet. 

 Jana K.: Je toho názoru, že „vize + mise“ bylo pro tuto PRF příliš veliké sousto, zvláště na
začátku fungování PRF. Vyzdvihla, že setkání PRF má danou strukturu a harmonogram. 

 Jana S.: Oceňuje, že se snažíme držet časového rámce určeného pro setkání PRF. Vyzdvihla
svůj dojem, že se podařilo zapojit více ostatních farníků (např. Bál svatých). Později na to
bylo  navázáno,  že  by  bylo  „strategické“  zapojovat  více  farníků,  ale  méně/jednorázově,
a postupem času by se možná stali aktivními z vlastního popudu. 

 Svatomír M.: Stručně se vyjádřil, že je spokojený s fungováním PRF. Upozornil, že je třeba
se mít na pozoru, abychom se neutopili ve vizionářství. 

 Jakub F.: Navrhl, že by bylo lepší řešit jednotlivé akce s větším předstihem (např. advent
řešit v červnu nebo nejpozději v září). 

 Jakub H.: Má dojem, že „vize + mise“ byla trochu aktivisticky protlačována. Dle jeho názoru
pracuje PRF v jádru výborně. Zmínil, že jsme se možná v první fázi fungování PRF zavalili
množstvím nápadů a často se zasekli u otázky „kdo/kde/kdy/jak“, protože tyto skutečnosti
nebyly domyšlené. 

 Vojtěch: Zmínil, že přestože se jedná o „nejtěžší“ radu, kterou kdy zažil, je rád, že společně
může rada věci farnosti utvářet a posunovat k lepšímu. 
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4) Témata pastoračních radních:
 Nošení darů: Od Olivera zazněl návrh, že by se znovu přistoupilo k oslovování párů nebo

rodin z naší  farnosti s pobídkou,  že by nesli  dary k oltáři. Následovala diskuze,  při které
zazněly zpětné vazby od farníků, resp. zpětné vazby předané některým členům PRF. Po
středně dlouhé a chvílemi emotivní diskuzi bylo toto téma odsunuto na další setkání PRF,
protože jen u menší části PRF rezonovalo toto téma jako důležité. 

 Enrapha.cz: Bylo navrženo, že by se na faře či v Nazaretě mohlo realizovat „cvičení (těla)
s duchovním přesahem“ s názvem Enrapha (a la pilates). Začít by se mohlo v lednu/únoru
2025, tedy s 2. pololetím školního roku. Jana V. osloví Dominiku, s kterou by si mohli danou
věc vzít na starost. Jana V. přislíbila, že o tom zjistí více. 

 Pietní místo nenarozených dětí: Téma předneseno na PRF, ale s odezvou, že je potřeba
více zjistit u Dominiky => Oliver se zeptá na představu Dominiky a Karla. Záštitu by měla
Dominika? 

 Bohoslužby v Hrnčířích: Vojtěch téma uvedl, že vlivem onemocnění P. Ctirada V. Pospíšila
nemá kdo sloužit mše svaté v Hrnčířích. K tomuto tématu se s předstihem mailem vyjádřila
Petra Soukupová, kostelnice a aktivní farnice z Hrnčíř. V emailu popsala argumenty, proč je
podle jejího názoru dobré, aby se mše svaté nadále pravidelně konaly v neděli v kostele sv.
Prokopa. Zejména vyzdvihla ekonomický i pastorační přínos konání nedělních mší svatých.
Vojtěch k tomu dodal, že na mších svatých v Hrnčířích je účast zhruba 5-15 lidí, což není
mnoho. Faráři z jiných farností (záskoky, které se uskutečnily během podzimu) se vyjádřili
tak, že jim přijde neadekvátní, aby kvůli cca 10 lidem v neděli v Hrnčířích zastupovali, a tak
opouštěli své farníky s tím, aby se do Hrnčíř dostavili. Vojtěch má kromě farnosti na starost
také centrum mládeže a Jakub Žákavec slavení mší svatých v Hrnčířích odmítl. Bohoslužba
slova od Jakuba Halody se ukázala jako nedobré řešení, protože lidé by chtěli ne nedělní
bohoslužbu slova, ale nedělní mši svatou. 
Vojtěch navrhl, že by se v Hrnčířích konala mše svatá několikrát v roce, a to při speciálních
příležitostech. 
Poté se rozvinula poměrně bouřlivá diskuse, která však pokaždé došla do stejného bodu –
Vojtěch nemá ve svém harmonogramu možnost, aby v Hrnčířích pravidelnou nedělní mši
svatou sloužil, domnívá se, že není šikovné pro takto malé společenství samostatnou mši
svatou sloužit, a myslí si, že je i pro dané věřící dobré, aby na nedělní mši svatou přicházeli
do většího farního společenství. Duchovní správci z okolních farností jsou (podle vyjádření
předaného Vojtěchovi) podobného názoru – tedy sloužit mši svatou pro cca 10 lidí se zdá
vzhledem k nedostatku kněží neefektivním využitím lidských a kněžských zdrojů. 
Daniela přednesla nápad oslovit nějakého staršího kněze (např. v důchodu), který by měl
zájem sloužit mše svaté v nějaké menší farnosti. Tento nápad si získal podporu u většiny
členů PRF a Vojtěch přislíbil, že se zeptá ordináře, zda nějaký kněz v řádu nemá zájem se
toho ujmout. 

Zapsal: Oliver Macháček 
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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